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Zápis ze 7. zasedání komise životního prost ředí Rady MČ Praha 22  
dne 30. 11. 2016 

 
Účastníci: viz prezenční listina 
Z jednání se omluvili Ing. Petr Semeniuk, Jiří Vávra, neomluven Ondřej Kallasch, Pavel Pirkl 
a Ing. Jiří Kraus. 
 
Jednání zahájil předseda komise RNDr. Ing. Bohumil Loula, CSc. (dále jen předseda) 
přivítáním členů a následovalo hlasování o programu. 
 
Hlasováním 6 (pro):0 (proti):0 (zdržel se) byl schv álen následující program: 
1. Kontrola zápisu ze 6. zasedání KŽP konané dne 21 . 9. 2016. 
2. Obora  - informace z kontrolního dne 8. 11. 2016. 
3. Péče o zeleň: 

• Úprava zeleně v okolí nově otevřené cyklostezky Netluky – Kolovraty,  
• výběr zhotovitele arboristických prací,  
• úprava plochy u muzea,  
• výsadba zeleně v areálu nové mateřské školky v Pitkovicích. 

4. Dětská h řišt ě: 
• Oprava sportovního hřiště na Novém náměstí,  
• hlavní roční kontrola dětských hřišť. 

5. Nakládání s odpady - obnovený pilotní projekt na sběr a svoz kovových obalů – 
rozšíření počtu stanovišť o sedm nových míst. 

6. Ovzduší - nové povinnosti provozovatelů kotlů na pevná paliva sloužící jako zdroj tepla 
pro teplovodní soustavu ústředního vytápění. 

7. Studie cukrovarského rybníku – bude projednáno společně s komisí výstavby 
a územního plánu. 

8. Různé. 
 
Projednání jednotlivých bodů: 

1. Kontrola úkol ů z minulé komise 
Otevření sportovního h řišt ě ZŠ U Obory pro ve řejnost (úkol z 5. zasedání KŽP) – 
podle sdělení školské komise nemá ZŠ U Obory k dispozici kustoda ani přístup 
k sociálnímu zařízení, a proto není možno v současné době školní hřiště otevřít pro 
veřejnost. 
Měření hluku v Uh říněvsi – podle sdělení Hygienické stanice hl. m. Prahy v minulosti 
ani v současné době tato organizace neprovádí v Uhříněvsi pravidelná měření hluku. 
Monitoring hluku ani jiná pravidelná měření hluku nejsou plánována ani v budoucnosti. 
Třídění odpadu – článek ve Zpravodaji bude zveřejněn počátkem roku 2017. 
 

2. Obora 
Předseda komise informoval o výsledku kontrolního dne 8. 11. 2016, kterého se bohužel 
zástupci Lesů ČR nezúčastnili. Přítomni byli zástupci odboru ochrany prostředí MHMP 
a České inspekce životního prostředí, kteří vyslovili spokojenost s pěstebním zásahem. 
V podzimním období byly opraveny cesty. Zbývá dokončit zásah v zadní části Obory 
u židovského hřbitova a u fotbalového hřiště, kde bude vytvořena ještě jedna paseka. 
 

3. Péče o zeleň 
• Úprava zelen ě v okolí nov ě otev řené cyklostezky Netluky – Kolovraty  – na 

základě arboristického posouzení budou z důvodu zajištění bezpečnosti ošetřeny 
dřeviny podél cyklostezky v rekreační zóně Vodice. Na březích Vodice III byly 
dosazeny keře za účelem zpevnění břehů a zvýšení estetické a ekologické hodnoty 
území. 
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Jednání byl p řerušeno a komise se odebrala na spole čné jednání s komisí výstavby 
a územního plánu, kde byla p ředstavena studie cukrovarského rybníka (bod 7. 
programu jednání).  Ke studii se rozvinula diskuse. Poté se komise odebrala zpět na své 
jednání, kde byly shrnuty následující závěry z diskuse o cukrovarském rybníku: 

• Studie by měla na několika místech počítat s rozšířením visutého mola nad rybníkem 
tak, aby byl umožněno pohodlné vyhnutí chodců např. s kočárky. 

• Studie by měla rozpracovat možnost uplatnění vodní fauny a flóry a využití lokality 
jako výukového prostoru pro školy. Vhodné by rovněž bylo umístění různých vodních 
prvků (turbíny, hrázky apod.). 

• Studie by měla počítat s přístupem techniky nutné pro manipulaci případně pro 
odbahnění rybníka. 

• Studie by měla počítat s možností využití rybníka k bruslení tj. umístit vhodně lavičky 
a umožnit přístup k zamrzlé hladině. 

 
Poté komise pokračovala v projednávání svého programu v bodě 3. Péče o zeleň: 
 

• Výběr zhotovitele arboristických prací  – vítězem výběrového řízení se stala 
společnost Treemen s. r. o., se kterou bude uzavřena rámcová smlouva na 
arboristické práce ve výši 1,5 mil. Kč nejdéle na 4 roky. Předseda upřesnil způsob 
vyhodnocení zakázky. P. Koutský požádal o poskytnutí smlouvy před jejím podpisem. 
Ing. Sopoušková prověří, zda je to v této fázi výběrového řízení možné. Ing. Lagner 
požádal, aby zadávací podmínky veřejných zakázek týkající se životního prostředí 
byly předkládány komisi k vyjádření. 

• Úprava plochy u muzea – Ing. Sopoušková informovala o důvodech odstranění keřů 
v zelené ploše u muzea a jejich nahrazení travním kobercem s cibulovinami. 
Ing. Lagner doporučuje do travnatých ploch vysadit sněženky, které snadno zplaňují 
a uvítal by u muzea zmenšení plochy pro parkování a doplnění stromů. 

• Výsadba zelen ě v areálu nové mate řské školky v Pitkovicích – na základě 
požadavků ředitelky školky byly dosazeny keře na zahradě mateřské školky. 

 
4. Dětská h řišt ě 

Oprava na sportovním hřišti na Novém náměstí byla objednána a na všech hřištích 
proběhla hlavní roční kontrola. 
 

5. Nakládání s odpady   
Obnovený pilotní projekt na sb ěr kovových obal ů – ke stávajícím čtyřem stanovištím 
(Norma, Pstružná, V Bytovkách, Strakošová) bude postupně přidáno sedm nových (na 
Vrchách, Za Nadýmačem, Kašovická, Saturnova, Václava Trojana, V Pitkovičkách 
a Předpolní). 
Kolektivní systém svozu pneumatik  – systém organizuje společnost ELT Management 
Company – Eltma a na svých web stránkách www.eltma.cz je možno najít seznam 
pneuservisů, kde mohou občané zdarma odevzdávat použité pneumatiky. Ve sběrných 
dvorech je možno odevzdávat tyto pneumatiky pouze za úplatu. Informace jsou 
zveřejněny na web stránkách úřadu a budou zveřejněny ve Zpravodaji. 
Sběr použitých rostlinných olej ů a tuků – občané mohou odevzdávat rostlinné oleje ve 
všech sběrných dvorech v uzavíratelných plastových obalech nejlépe v PET lahvích. 
Informace jsou zveřejněny na web stránkách úřadu a budou zveřejněny ve Zpravodaji. 

 
6. Ovzduší 

RNDr. Marková informovala o nové povinnosti provozovatelů kotlů na pevná paliva (kotle 
napojené na systém teplovodního vytápění) provést do konce roku 2016 kontrolu kotlů 
odborně způsobilou osobou. 
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8. Různé:  
P. Koutský upozornil na přeplněné kontejnery na tříděný odpad u vchodu na nádraží. 
Ing. Sopoušková sdělila, že se nejedná o nádoby pro občany, ale o nádoby Správy 
železniční dopravní cesty, které se opakovaně nevyváží. Odbor životního prostředí 
a dopravy již jedná se zástupcem společnosti o nápravě. 
P. Koutský dále otevřel problematiku petice občanů proti zprůjezdnění ul. Fr. Diviše v úseku 
mezi obytným souborem Vivus a ul. Podleská. Ing. Sopoušková uvedla, že touto 
problematikou se bude na svém jednání zabývat komise dopravy 12. 12. 2016. Kolaudace 
komunikací I. etapy obytného souboru Vivus proběhla 29. 11. 2016 a odboru životního 
prostředí a dopravy nebyla dosud předložena ke schválení jiná varianta než ta, která počítá 
se zprůjezdněním komunikace. Následovala rozsáhlá diskuse o vlivu zprůjezdnění 
komunikace na životní prostředí. Diskuse vyústila v návrh p. Koutského, aby se hlasovalo 
o následujícím usnesení: 

 
Komise životního prost ředí navrhuje RM Č hledat řešení pro znepr ůjezdnění 
komunikace Fr. Diviše. Zachována by byla pr ůjezdnost pouze pro rezidenty. 
Hlasováním 2 (pro):1 (proti):3 (zdržel se) nebylo u snesení p řijato. 

 
Jednání komise bylo zakončeno rozsáhlou diskusí o možnosti regulace dopravy a výstavby 
v městské části Praha 22. 

 

Návrh usnesení RM Č:  
RMČ bere na v ědomí zápis ze zasedání komise životního prostředí dne 30. 11. 2016. 
 
 
 
 
 
Zapsala: RNDr. Kateřina Marková  Ověřil: RNDr. Ing. Bohumil Loula, CSc. 


